
 

 

Protokół Nr 14/2015 

z posiedzenia Komisji Budżetu Rady Miasta Ostrowca Św. 

w dniu 25 czerwca 2015 r. 
 

Obrady Komisji otworzył Przewodniczący Komisji – Włodzimierz Stec 

stwierdzając quorum na podstawie listy obecności  (lista obecności w załączeniu). 
 

Przewodniczący Komisji – Wł. Stec zaproponował, aby punkt 1 porządku obrad 

„Opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miasta w sprawie” poszerzyć o projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Wieloletniego planu rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2015 – 

2017 dla Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Ostrowcu Świętokrzyskim” i rozpatrzeć go jako pierwszy. 

 

Członkowie Komisji Budżetu przyjęli propozycję Przewodniczącego i obradowali 

według następującego porządku obrad (w załączeniu):  
 

Lp. Sprawa Wniosek / Stanowisko / Informacja  

(Wynik głosowania) 

1. Opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miasta w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie zat- Uzasadnienie do projektu uchwały przedsta- 

 wierdzenia „Wieloletniego planu roz- wił Prezes Zarządu MWiK – Z. Foremniak 

 woju i modernizacji wodociągowych informując, że plan, o którym mowa w pro- 

 i urządzeń kanalizacyjnych na lata  jekcie uchwały, został uchwalony w 2014 r. 

 2015 – 2017 dla Miejskich Wodocią- Jednak zaszła konieczność aktualizacji planu 

 gów i Kanalizacji Spółki z ograniczo- ponieważ  pojawiły się inne zadania, które 

 ną odpowiedzialnością w Ostrowcu  spółka chce zrealizować, a z niektórych za- 

 Świętokrzyskim” (projekt uchwały dań trzeba zrezygnować.  

 w załączeniu) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek 

  zapytała, czy będzie realizowana kanalizacja 

  na ul. Stalowej? 

  Dyrektor ds. Technicznych MWiK – S. Ma- 

  tysiak poinformowała, że tak, choć spółka  

  ma problem z uzyskaniem decyzji lokaliza- 

  cyjnej. Jednak projekt będzie robiony i spół- 

  ka wystąpi o pozwolenie na budowę.  

  Prezes Z. Foremniak wyjaśnił, że spółka cały 

  czas apeluje do mieszkańców, aby nie utrud- 

  niali prowadzonych inwestycji przez MWiK. 

  Radny M. Giemza zapytał o ul. Miodową -  

  czy tam planowana jest jakaś tego typu  

  inwestycja? 

  Dyrektor ds. Technicznych MWiK – S. Ma- 

  tysiak wyjaśniła, że jest wykonana wstępna 

  koncepcja części osiedla Gutwin, obejmują- 
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  ca m.in. ulice: Miodową, Zwierzyniecką,  

  Akacjową. W tym roku spółka wykona do- 

  kumentację i wystąpi o pozwolenie na budo- 

  wę. 

   

  Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 9 – za, przy braku głosów  

  przeciwnych i wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

2) zatwierdzenia sprawozdania finanso- W związku z w/w projektem uchwały głos 

 wego wraz ze sprawozdaniem z wy- zabrała Skarbnik Miasta – E. Pichór infor- 

 konania budżetu Gminy Ostrowiec  mując, że budżet został wykonany z nadwyż- 

 Świętokrzyski za 2014 rok (projekt ką, w 100% w rozchodach i przychodach.  

 uchwały w załączeniu).  Nadwyżka była już rozdysponowana w bud- 

  żecie na 2015 r., łącznie z tzw. środkami  

  znaczonymi oraz z opłatami na ochronę śro- 

  dowiska. Wszystkie zadania inwestycyjne 

  zostały wykonane. Gorsza sytuacja była  

  z dochodami w roku poprzednim, głównie  

  z podatkiem od nieruchomości. W związku 

  z tzw. VAT-em odwróconym, swoich zobo- 

  wiązań terminowo nie regulowała Celsa.  

  Podatek VAT można odzyskać w ciągu  

  2 miesięcy, a w praktyce oznacza to, że huta 

  otrzymywała zwrot w ostatnim dniu miesią- 

  ca. W przypadku Celsy były to należności 

  rzędu 2 mln zł. W tym roku też już jest  

  poślizg z płatnościami, ale w perspektywie  

  całego roku nie powinno być opóźnień.  

  Radny A. Pałka zapytał o płynność finanso- 

  wą Gminy. 

  Skarbnik E.Pichór wyjaśniła, że  w przypad- 

  ku gminy płynność jest specyficzna. Gmina 

  ma również wydatki i zdarza się, że ta płyn- 

  ność jest zachwiana. Dlatego też w uchwale 

  budżetowej jest zawsze wpisana możliwość 

  zaciągnięcia kredytu. Rachunek gminy jest 

  skonsolidowany, dzięki czemu gmina unika 

  odsetek od kredytu. A faktycznie powinna  

  operować konkretną gotówką.  

  Radny J. Wrona stwierdził, że o podatku od 

  nieruchomości radni rozmawiali w grudniu. 

  Radny przytoczył przykład pewnego przed- 

  siębiorcy, który prowadzi firmę transporto- 

  



Protokół_Nr_14_25_06_2015_KB 

 

3 

  wą, ale nie w Ostrowcu, bo tu są wyższe po- 

  datki. Radny stwierdził, że znowu okaże się, 

  że będzie za mało czasu, aby nad tymi podat- 

  kami popracować. Czasem rezygnacja z 10% 

  podatku mogłaby spowodować wpływ 90% 

  - tego problemu gmina nie uniknie i trzeba  

  się nad tym zastanowić. W tej chwili mija 

  już pół roku i warto byłoby ten temat przea- 

  nalizować. Wtedy projekty uchwały były  

  zaopiniowane, ale bez pełnego przekonania.  

  Skarbnik E.Pichór wyjaśniła, że wydział cały 

  czas prowadzi pewne obserwacje, bo gospo- 

  darka budżetowa jest odzwierciedleniem  

  stanu miasta. Jeśli chodzi o podatek od nie- 

  ruchomości, swego czasu były prowadzone 

  wyprzedaże majątku pozostałego m.in. po 

  hucie, OZMO – przedsiębiorcy traktowali to 

  jako lokatę kapitału. Potem niektórzy mieli 

  problemy finansowe z regulowaniem zobo- 

  wiązań, bo często brali kredyt na zakup tego  

  majątku.  

  Wiceprezydent M. Dębniak zaproponowała,  

  aby do tematu podatku od nieruchomości po- 

  wrócić we wrześniu br. Następnie wicepre- 

  zydent M.Dębniak stwierdziła, że ci, którzy 

  kupili majątek jako lokatę, często mają pre- 

  tensje, że jest za duży, że nie przynosi do- 

  chodu. A jak wystawiają go do sprzedaży, to 

  cena jest bardzo wysoka, wręcz zaporowa.  

  Skarbnik E. Pichór stwierdziła, że w Urzę- 

  dzie jest osoba, która pomaga przedsiębior- 

  com znaleźć inwestorów na ten majątek, aby 

  przynosił on zyski. Jednakże na cały prob- 

  lem trzeba patrzeć kompleksowo.  

   

  Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 8 – za, przy braku głosów  

  przeciwnych i 2 wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

3) udzielenia absolutorium Prezydento- Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej -  

 wi Miasta Ostrowca Świętokrzyskie- A. Pietruszka przedstawił wniosek Komisji 

 go za 2014 r. (w załączeniu).  w sprawie udzielenia absolutorium Prezy- 

  dentowi Miasta (w załączeniu).  
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  Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 8 – za, przy braku głosów  

  przeciwnych i 2 wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

4) zmiany siedziby oraz aktu założyciel- Uzasadnienie do projektu uchwały przedsta- 

 skiego Publicznej Szkoły Podstawo- wiła Wiceprezydent M. Dębniak. 

 wej nr 4 w Ostrowcu Świętokrzyskim  

 (projekt uchwały w załączeniu).  Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 10 – za, przy braku głosów  

  przeciwnych i wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

5) zmiany siedziby oraz aktu założyciel- Odpowiadając na pytanie radnego A. Pałki 

 skiego Publicznego Gimnazjum Nr 5 Wiceprezydent M.Dębniak wyjaśniła, że  

 w Ostrowcu Świętokrzyskim (projekt Publiczne Gimnazjum Nr 5 nie było likwido- 

 uchwały w załączeniu).  wane, jedynie jego siedziba została przenie- 

  siona na ul. Sandomierską. Likwidowana 

  była Publiczna Szkoła Podstawowa Nr 11. 

  Zgłosiło się stowarzyszenie, które będzie  

  prowadzić przedszkole, szkołę podstawową  

  i gimnazjum.  

   

  Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 8 – za, przy braku głosów  

  przeciwnych i 2 wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

6) niewyrażenia zgody przez Gminę Os- Uzasadnienie do projektu uchwały przedsta- 

 trowiec Świętokrzyski porozumienia wiła Wiceprezydent M.Dębniak informując,  

 z Powiatem Ostrowieckim w sprawie że w tej okolicy jest sporo szkół tego typu: 

 założenia i prowadzenia przez Powiat w Denkowie jest gimnazjum katolickie,  

 Ostrowiecki publicznego gimnazjum Publiczne Gimnazjum Nr 5 przenosi się na  

 w Ostrowcu Świętokrzyskim (projekt ul. Sandomierską, a stowarzyszenie też bę- 

 uchwały w załączeniu).  dzie prowadzić gimnazjum. A dzieci w tym 

  rejonie, niestety, ubywa. W roku szkolnym 

  2019/2020 ma być 1485 uczniów w gimna- 

  zjach, ubywa ok. 190 uczniów, co oznacza, 

  że ubywa jedno gimnazjum. Zdaniem wice- 

  prezydent M.Dębniak każdy samorząd powi-  

  winien zajmować się swoimi szkołami. Poja- 

  wiały się również głosy rodziców, że powin- 

  no być dwujęzyczne liceum.  Nie wiadomo, 

  czy ruszy gimnazjum prowadzone przez sto- 

  warzyszenie, bo nie wiadomo, czy będzie  

  wystarczająca liczba dzieci. W maju była  

  sytuacja, że rodzice zapisywali dzieci do  

  dwóch szkół jednocześnie. Tworzenie kolej- 
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  nich gimnazjów oznacza, że w przyszłym ro- 

  ku dotknie gminę problem dot. ruchu kadro- 

  wego nauczycieli , bo dzieci nie przybędzie.  

  Wiceprezydent M.Dębniak stwierdziła, że  

  rok 2014 był najbardziej dramatyczny w Os- 

  trowcu pod względem liczby urodzeń. Wice- 

  prezydent M. Dębniak stwierdziła, że nie ma 

  szans na pokazywanie, kto jest „lepszy” czy  

  „ładniejszy”, bo gminy na to nie stać. Stąd 

  pojawiła się propozycja tego projektu uch- 

  wały.  

  Radny A.Pałka zapytał, czy dobrze rozumie,   

  że na tamtym terenie byłoby to gimnazjum  

  niepubliczne? 

  Wiceprezydent M.Dębniak potwierdziła  

  i dodała, że w Denkowie i na ul. Sandomier- 

  skiej są kolejne tego typu szkoły.  

   

  Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 8 – za, przy 1 głosie przeciw- 

  nym i 1 wstrzymującym się – pozytywnie 

  zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

7) zmieniająca uchwałę w sprawie po- Uzasadnienie do projektu uchwały przedsta- 

 działu miasta Ostrowca Świętokrzys- wiła Wiceprezydent M.Dębniak informując, 

 kiego na stałe obwody głosowania, że do projektu uchwały będzie zgłoszona  

 ustalenia ich numerów, granic oraz autopoprawka dot. obwodu nr 18.  

 siedzib obwodowych komisji wybor-  

 czych (projekt uchwały w załączeniu) Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 10 – za, przy braku głosów  

  przeciwnych i wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

8) utworzenia odrębnych obwodów gło- Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

 sowania w ogólnokrajowym referen- kiem głosów: 10 – za, przy braku głosów  

 dum (projekt uchwały w załączeniu). przeciwnych i wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

9) rozpatrzenia skargi na działalność  Uzasadnienie do projektu uchwały w spra- 

 Prezydenta Miasta Ostrowca Święto- wie rozpatrzenia skargi na działalność Prezy- 

 krzyskiego (projekt uchwały w załą- denta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

 czeniu).  (dot. skargi P. Łukasza Wernera) przedstawił 

  Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej - 

  A.Pietruszka.  

   

  Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 10 – za, przy braku głosów  

  przeciwnych i wstrzymujących się – pozy- 
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  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

10) rozpatrzenia skargi na działalność  Uzasadnienie do projektu uchwały w spra- 

 Prezydenta Miasta Ostrowca Święto- wie rozpatrzenia skargi na działalność Prezy- 

 krzyskiego (projekt uchwały w załą- denta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

 czeniu).  (dot. skargi P. Tadeusza Stalewskiego)  

  przedstawił Wiceprzewodniczący Komisji 

Rewizyjnej - A.Pietruszka. 

   

  Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 10 – za, przy braku głosów  

  przeciwnych i wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

11) zasad zwrotu wydatków na świadcze- Uzasadnienie do projektu uchwały przedsta- 

 nia z pomocy społecznej w formie  wił Dyrektor MOPS – St. Fiolik. 

 pomocy rzeczowej, zasiłków celo-  

 wych i zasiłków okresowych przyz- Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

 nawanych pod warunkiem zwrotu kiem głosów: 10 – za, przy braku głosów  

 (projekt uchwały w załączeniu).  przeciwnych i wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

12) zasad sprzedaży lokali mieszkalnych, Uzasadnienie do projektu uchwały przedsta- 

 sprzedaży lub oddania w użytkowanie wiła Naczelnik Wydziału Mienia Komunal- 

 wieczyste nieruchomości gruntowych nego – A. Targowska informując, że sprze- 

 przyległych do nieruchomości wspól- daż lokali odbywa się na zasadach ustalo- 

 nej wspólnot mieszkaniowych, wa- nych w 2004 r. Projekt uchwały zakłada bo-  

 runków udzielenia bonifikat i wyso- nifikatę w wys. 90%, dotyczy to również  

 kości stawek procentowych tych bo- sprzedaży na raty (raty są oprocentowane), 

 nifikat przy zbywaniu tych lokali  jak również określa zasady sprzedaży grun- 

 i nieruchomości (projekt uchwały tów przyległych do danej nieruchomości. 

 w załączeniu).  W przeszłości budynki były wydzielane po 

  obrysie, co powodowało trudności w zarzą- 

  dzaniu taką nieruchomością,  m.in. wymu- 

  sza to uzyskanie zgody na wejście w teren  

  np. w przypadku prowadzenia prac remonto- 

  wych przy elewacji budynku. 

  Przewodnicząca RM - Irena Renduda – Du-  

  dek stwierdziła, że ustawa o spółdzielniach 

  mieszkaniowych już dawno uregulowała tę 

  kwestię. Jest to bardzo rozsądne podejście.  

  Skarbnik E. Pichór stwierdziła, że zmiana  

  tej uchwały być może przyspieszy sprzedaż 

  lokali we wspólnotach. Dla gminy byłoby 

  to bardzo korzystne, aby nie była już właści- 

  cielem lokali we wspólnotach mieszkanio- 

  wych.  
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  Naczelnik A.Targowska poinformowała, że 

  termin obowiązywania 90% bonifikaty doty- 

  czy wniosków, które zostaną złożone do  

  31 grudnia 2016 r. – może to zmobilizuje  

  do wykupu te osoby, których właścicielem  

  lokalu jest gmina. Są wspólnoty, w których  

  gmina jest właścicielem jeszcze kilku lokali. 

   

  Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 9 – za, przy braku głosów  

  przeciwnych i wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

13) zmieniająca uchwałę w sprawie uch- Uzasadnienie do projektu uchwały przedsta- 

 walenia „Planu gospodarki niskoemi- wiła Naczelnik Wydziału Środowiska – 

 syjnej dla Gminy Ostrowiec Święto- A.Sobolak informując, że jest to doprecyzo- 

 krzyski” wraz z „Prognozą oddziały- wanie wcześniej podjętej uchwały.  

 wania na środowisko Planu gospodar-  

 ki niskoemisyjnej dla Gminy Ostro- Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

 wiec Świętokrzyski (projekt uchwały kiem głosów: 9 – za, przy braku głosów  

 w załączeniu).  przeciwnych i wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

14) zm. uchwałę w sprawie uchwalenia Uzasadnienie do projektu uchwały przedsta- 

 budżetu Gminy Ostrowiec Święto- wiła Skarbnik E.Pichór informując, że zmia- 

 krzyski na 2015 r. (projekt uchwały ny dotyczą m.in. zwiększenia dochodów 

 w załączeniu).  z tytułu dywidendy od MPRD. Środki te pro- 

15) zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej ponuje się przeznaczyć na zadanie „Zagos- 

 Prognozy Finansowej Gminy Ostro- podarowanie Rynku elementami małej infra- 

 wiec Świętokrzyski na lata 2015 -  struktury” oraz na zwiększenie wydatków 

 2023 (projekt uchwały w załączeniu). rad osiedlowych (o 3 tys. zł). Szczegółowe  

  zmiany dotyczące inwestycji przedstawia  

  załącznik nr 4. Ponadto proponuje się zwięk- 

  szyć o kwotę 800 tys. zł wydatki związane  

  z usługami komunikacji miejskiej.  

  Skarbnik E. Pichór poinformowała, że zmia- 

  ny w budżecie powodują zmiany w Wielolet- 

  niej Prognozie Finansowej Gminy Ostrowiec 

  Świętokrzyski.  

  Radny M.Giemza zapytał o ul. Miodową -  

  dlaczego ta inwestycja jest przewidziana do- 

  piero na 2020 rok? 

  Skarbnik E.Pichór wyjaśniła, że wypadałoby 

  zachować pewną kolejność w wykonywaniu 

  infrastruktury. Natomiast szczegółowe infor- 

  macje na temat ul. Miodowej może przedsta- 

  wić Naczelnik Wydziału Infrastruktury Ko- 
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  munalnej.  

   

  Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 9 – za, przy braku głosów  

  przeciwnych i wstrzymujących się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali projekt uchwały zmie- 

  niający uchwałę w sprawie uchwalenia bud- 

  żetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na  

  2015 rok.  

  Członkowie Komisji w głosowaniu – stosun- 

  kiem głosów: 8 – za, przy braku głosów  

  przeciwnych i 1 wstrzymującym się – pozy- 

  tywnie zaopiniowali projekt uchwały zmie- 

  niający uchwałę w sprawie Wieloletniej Pro- 

  gnozy Finansowej Gminy Ostrowiec Święto- 

  krzyski na lata 2015 – 2023.  

2. Sprawy różne: Nie zgłoszono żadnych kwestii. 

   

 

Posiedzenie Komisji trwało do godz. 15.20.  

 

Protokołowała:          Przewodniczył: 

        Przewodniczący Komisji Budżetu 

Marta Kamińska               Włodzimierz Stec 

 
 


